
Zápis  
z jednání kolegia rektora dne 7. 10. 2019  

Přítomni: JUDr. Valová, doc. Francán, Bc. Hájková, doc. Hlavica, prof. Macková, Mgr. Mareček,  prof. 
Medek, MgA. Petr, prof. Petráš, doc. Spilka, MgA. Vodička, Ing. Vondráčková    

Omluven: prof. Oslzlý 

 

1. Informace pror. Spilky:  
 Na úvod informoval, že dnešní kolegium, jak bylo dohodnuto na KR 23. 9., povede jako 

statutárního zástupce rektora, který se v ten samý čas účastní slavnostního předávání 
čestného doktorátu prof. Miloši Štědroňovi na Univerzitě Ostrava.  

 Připomněl smutnou událost – úmrtí paní Vlasty Chramostové, čestné doktorky JAMU, která 
byla úzce spjata s naší alma mater. Rektor bezprostředně sepsal smuteční oznámení, které 
bylo vloženo na web i Facebook a vydal pokyn k vyvěšení černé vlajky. 

 Předal informace rektora o jednání 152. Pléna ČKR, které proběhlo 4. 10. v Prazena Policejní  
akademii. V usnesení ČKR upozorňuje na závažnou situaci v NAÚ – jeho předseda rezignoval 
ke dni 30. 4., dodnes nebyl nový předseda jmenován a NAÚ nedodržuje zákonné lhůty, což 
způsobuje právní nejistotu všem vysokým školám ČR.  
ČKR se připojuje k oslavám 30. výročí Sametové revoluce, uctí tento významný den 
prostřednictvím řady akcí, které vysoké školy zorganizují samostatně a předsednictvo v rámci 
tradičního programu oslav 17. listopadu 1939 a 1989. 
ČKR žádá prezidenta Čínské lidové republiky, aby intervenoval ve prospěch bývalého rektora 
Xinjiang University, profesora Tiyipa Tashpolata, který byl obviněn z podpory separatismu a 
v současné době mu hrozí trest smrti. ČKR pověřuje předsednictvo k zaslání otevřeného 
dopisu prezidentovi Čínské lidové republiky. 
(Usnesení 152. Pléna ČKR je přílohou zápisu) 

 Informoval o průběhu Evropského veletrhu vzdělávání Gaudeamus v Bratislavě, na kterém se 
JAMU poprvé prezentovala v novém JVS.  Veletrhu se zúčastnilo celkem 9356 studentů a 249 
pedagogů.  

 Prorektor Spilka také potvrdil, že na vernisáži k výstavě insignií, která se uskuteční 15. 11. 
2019 v 17:00 hod v sále Moravského zemského muzea, bude k dispozici klavír a tímto požádal 
děkana HF o zajištění hudební produkce.  

 Informoval o možnostech stánku, kterým se bude JAMU prezentovat během akce Brněnský 
sedmnáctý. 8. 10. se sejde pracovní skupina pro přípravu tohoto stánku, o dalších krocích 
přípravy  budou fakulty informovány.  

 Dne 18. 10. 2019 se uskuteční v budově MŠMT v Praze Kulatý stůl uspořádaný k dvacátému 
výročí podpisu Boloňské deklarace. Zúčastní se doc. Spilka. Fakulty zváží účast svých zástupců.  

 Náměstek ministra MŠMT Pavel Doleček vyzval vysoké školy k zajištění agendy poskytování 
potvrzení o studiu elektronickou cestou. Poskytování potvrzení je v souladu s platnou 
legislativou a principem eGovernmentu. Na JAMU je tento proces v běhu. 



2. Informace kvestorky:  
 K problematice NAÚ – kvestorka vysvětlila situaci, do které jsme se dostali v řešení ESF1 

projektů. Dalším problémem v rámci komunikace s NAÚ je akreditace pro specializaci 
„Herectví“, kterou stále ještě nemáme potvrzenou, a čas již neúprosně běží.  

 Informovala o aktivitě z DF, konkrétně kolegyň Lahodové a Dědové, které připravily rámcovou 
licenční smlouvu, která se bude podepisovat se studenty. Bylo by dobré, aby fakulty prověřily  
řádné vkládání informací o „školních dílech“ do IS.  

 Znovu zopakovala, že pracovní doba pedagogických pracovníků se bude odvíjet od jejich 
rozvrhu zveřejněném v IS, včetně konzultačních hodin. V té souvislosti také upozornila na 
nutnost řešení správného modelu fungování nepřetržitých provozů – vrátnice DnO a DF. 

 Na webových stránkách byl vyvěšen Etický kodex v samostatné adrese.  
 

3. HF – děkan Petráš:  
 V pátek se uskuteční imatrikulace na HF. Rektor se bohužel nemůže zúčastnit, kvůli zasedání 

Umělecké rady na DF, zúčastní se pan prorektor doc. Vít Spilka. 
 Informoval o velkém úspěchu letošního ročníku Soutěže Leoše Janáčka, který skončil 29. 9. 

2019. V sekci klarinetů zvítězil Ital Alessandro Beverari, druhé místo získal Aleš Tvrdík, který 
nyní nastupuje na HF do prvního ročníku bakalářského studia a třetí místo obsadil Ukrajinec 
Bogdan Sydorenko. Soutěž fléten vyhrála Katarína Slavkovská, studentka JAMU, druhou příčku 
obsadil Číňan Yuan Yu a třetí příčku Polák - Daniel Mieczkowski. Rovněž doc. Spilka vyzdvihl 
velkou profesionalitu organizace soutěže a kvalitu orchestrů, které doprovázely finalisty ve 3. 
kole.  
 

4. DF – Francán:  
 Informoval o zavedení kurzu profesní připravenosti.  
 Na DF již proběhly všechny imatrikulace nových ročníků. 
 Ohodnotil letošní ročník průvodu městem, který se uskutečnil k zahájení nového 

akademického roku na DF velice kladně. Dostalo se k němu i množství pozitivních ohlasů.  
 Informoval členy kolegia o řešení komplikované situaci spojené s bytem pro ateliér 

Scénografie.  
 Představil studentský web DF, který je určen pro nové uchazeče DF JAMU.  
 Informoval o zimním lyžařském zájezdu do Itálie, který se uskuteční v rámci utužování 

kolektivu na začátku měsíce února (1/2/2019-7/2/2019). Pokud nebude kapacita naplněna, 
bude zájezd nabídnut i dalším zaměstnancům JAMU.  
 

5. Informace pror. Medka:  
 14. 10. 2019 bude projednávat AS JAMU Plán realizace SZ JAMU.  
 Z jednání „kulatého stolu“ pro přípravu SZ21+ na UP OL vyplynulo, že SZ21+ nebude 

koncipován jako pětiletý, ale minimálně sedmiletý - v souladu s plánovaným obdobím OP JAK 
V tomto kontextu je třeba přemýšlet i o SZ21+ JAMU.  



Dále se předpokládá podpora strategického řízení VVŠ, např. prostřednictvím navýšení 
významu financování přes IP VŠ. Do IP se rovněž bude přesouvat  celý ukazatel „D“ 

 Informace o průběhu přípravy CRP 2020 na JAMU i o úvahách MŠMT jak dál s CRP – např. 
otevřením víceletých projektů  

 Pror. Medek žádá fakulty, aby se zabývaly SWOT analýzou, která vznikla pro IPN KREDO a 
aktualizovala ji směrem k přípravě Strategického záměru 2021+. Termín do poloviny listopadu 
2019. Paralelně budou probíhat rozhovory s vedením obou fakult o prioritách a záměrech pro 
období 21+. 

 31. 10. 2019 se uskuteční Rada RUV – je třeba urychleně provést analýzy vkladů JAMU  
(zejména HF) a získat tak argumenty pro diskusi  

 23.10. se uskuteční na MŠMT seminář k OP JAK. Fakulty mohou vyslat po jednom zástupci – 
jména dodají do 15. 10. 2019 pror. Medkovi. 
 

6. Informace pror. Mackové:  
 Upozornila, že stále čeká na sebehodnotící zprávy z fakult. Nejpozdější termín dodání je 15. 

10. 2019 z důvodu toho, že je třeba zprávy následně dodat na korekturu a nechat je přeložit.  
 

7. Informace pror. Hlavici:  
 V rámci přípravy hodnocení výzkumné organizace dle Metodiky 17+ se JAMU a AMU dohodly, 

že budou mít společný mezinárodní expertní panel. Návrhy členů za JAMU budou projednány 
s proděkany pro výzkum a následně se zástupci AMU. 

 Požádal děkany o dokončení fakultních vyhlášek o ediční činnosti (pokud ještě nebyly 
dokončeny) a o svolání edičních komisí v říjnu tak, aby v listopadu mohla proběhnout ediční 
rada JAMU.  

 Informoval o listopadovém setkání Ediční rady.  
 Informoval o zahájení přípravy vydávání Občasníku JAMU a přípravě pravidel tvorby a 

archivace umělecké dokumentace činnosti JAMU (Fond umělecké dokumentace).  
 

8. Vnější vztahy – Mareček:  
 Informoval o smutečním prohlášení rektora k úmrtí Vlasty Chramostové, které doplnil 

fotografiemi a vložil na web JAMU a na Facebookové stránky.  
 Ve čtvrtek a pátek se zúčastní setkání zástupců univerzit k CRP projektu Universitas v Praze.  

 
9. DnO – MgA. Petr:  

 Informoval o incidentu, který se stal během koncertu brněnské filharmonie o víkendu, kdy 
bezdomovec přepadl přes zeď z kláštera do prostor DnO, následně se opět vrátil do objektu 
kláštera. Ředitel Petr o všem informoval Policii ČR.  

 V pátek 4. 10. 2019 hlásiče signalizovali požár a byla vyslána hlídka hasičů k DnO. Jednalo se 
však o planý poplach.  

 Proběhla informativní schůzka k bezpečnostním zásadám vstupu do jevištní plochy. 
V současné chvíli by měli být všichni zaměstnanci DnO informováni a poučeni.  



 
10. Astorka – Bc. Hájková:  

 Jelikož se nám hlásí opětovně o rezervace klienti z letního hotelu 2019, požádala obě fakulty, 
aby pověření manažeři projektů po domluvě s pedagogy písemně sdělili do konce týdne své 
předběžné požadavky termínů a kapacit rezervací pro potřeby níže uvedených stálých projektů 
pro rok 2020, případně projektů nově zvažovaných. Jedná se o dva projekty v červenci a jeden 
projekt v září: DF LŠH, HF 53. ročník MIK a HF MSLJ.     

 

Příští kolegium rektora se koná dne 21. 10. 2019 v 10:30 hod. v pracovně rektora. 
 

Zapsala: Bc. Petra Bělohlávková      verifikoval: pror. Spilka (prof. Oslzlý) a členové   
vedení JAMU 

 

 

 



 

 

Usnesení 

152. zasedání Pléna České konference rektorů 
 

Praha, 4. 10. 2019 

 

Plénum České konference rektorů (ČKR) přijalo na svém 152. zasedání následující usnesení: 

 

1. Metodika pro hodnocení výzkumných organizací v segmentu vysokých škol byla schválena 

Vládou ČR a vysoké školy jsou připraveny ji řádně naplnit. ČKR proto žádá Radu pro výzkum, 

vývoj a inovace o urychlené dokončení hodnocení v rámci modulu M2 za druhý implementační 

rok Metodiky 2017+. ČKR upozorňuje na skutečnost, že zveřejnění výsledků je podmínkou pro 

rozdělení finančních prostředků vysokým školám. 

 

2. ČKR podporuje způsob financování vědy založený na vyšším podílu institucionální podpory a 

na snížení podílu podpory účelové. Zvýšení institucionální podpory je vhodným nástrojem na 

zajištění větší stability a rozvoje vědecko-výzkumné činnosti vysokých škol a je i podmínkou 

pro rozvoj jejich inovačních kapacit. 

 

3. ČKR vítá a podporuje informaci předsedy Vlády ČR Andreje Babiše o záměru vlády usnadnit 

rovnoprávné zapojení vysokých škol se sídlem v Praze do Operačního programu Jan Amos 

Komenský (OP JAK) na období 2021-2027. 

 

4. ČKR upozorňuje na závažnou situaci v Národním akreditačním úřadu pro vysoké školství 

(NAÚ), jehož předseda rezignoval k 30.4.2019. ČKR vyzývá Ministerstvo školství, mládeže a 

tělovýchovy k urychlenému podání návrhu na jmenování předsedy NAÚ.  

 

5. ČKR opětovně konstatuje, že NAÚ nedodržuje zákonné lhůty, což způsobuje právní nejistotu 

všem vysokým školám ČR. 

 

6. ČKR upozorňuje na opakující se problémy s udělováním víz studentům, kteří byli řádně přijati 

ke studiu na vysokých školách. Jedná se zejména o dlouhé lhůty k vyřizování víz a nadměrnou 

administrativní zátěž pro vysoké školy. 

 

7. ČKR oslaví 30. výročí Sametové revoluce prostřednictvím řady akcí, které vysoké školy 

zorganizují samostatně. ČKR uctí tento významný den v rámci tradičního programu oslav  

17. listopadu 1939 a 1989.  

 

8. ČKR žádá prezidenta Čínské lidové republiky o intervenci ve prospěch bývalého rektora 

Xinjiang University, profesora Tiyipa Tashpolata. Profesor Tashpolat byl v roce 2017 zadržen 

státními orgány, obviněn z podpory separatismu a v současné době mu hrozí trest smrti. ČKR 

pověřuje předsednictvo k zaslání otevřeného dopisu prezidentu Čínské lidové republiky. 

 

 

V Praze dne 4. října 2019 

 

    Za Českou konferenci rektorů 

 

          Prof. Ing. Petr Sklenička, CSc.            

            předseda 


	13. Zápis KR 7.10.19
	152. CKR - usneseni 4.10.2019

